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Z  O B C E

PTÁTE SE…

BUĎME 
OHLEDUPLNÍ

Od kdy bude vařit 
školní kuchyně?
Školní kuchyně v nové budově školy 
(Karlštejnská 571) zahájí provoz  
3. ledna 2022.

Pro koho bude jídla 
připravovat?
Školní kuchyně bude zajišťovat stravování 
pro obě budovy MŠ – „Slunečná louka“ 
na adrese Karlštejnská 570 i „Nad Řekou“ 
na adrese K Mateřské škole 507. Vařit bude 
také pro všechny dospělé strávníky, kteří 
projeví o dodávku obědů zájem. Od 1. září 
2022 bude školní jídelna zajišťovat stravo-
vání i pro ZŠ Lety, Karlštejnská 571.

Proč nám letos  
truhlíky nekvetou?
Protože nějaký ubohý zloděj 
ukradl muškáty ze všech 
květináčů!

 
Kvetoucí truhlíky a záhonky se líbí 
a dělají radost nám všem. Na tom se jistě 
shodneme. Proto je pro mě naprosto 
nepochopitelné, proč někdo květiny 
z květináčů ukradne. Letošní jaro bylo 
studené a dlouhé, všichni už jsme se těši-
li na sluníčko a rozkvetlé keře a květiny, 
které nám rozjasňují tvář, oči i náladu. 
A když konečně květiny začaly kvést, 
pořádně se rozrůstat, nějaký „dobrák“ 
nám po obci vytrhal květiny, kde se dalo. 
Ptám se tě, uličníku: Bylo to nutné? Po-
řizovací cena sazeničky je 8 Kč. To někdo 
v naší obci musí krást, aby ušetřil pár 
kaček za kytky? Žijeme v druhém nej-
bohatším kraji republiky, hned po Praze. 
Průměrný plat je tu přes 35 000 Kč, 
a přesto mezi námi žije chudák, který 
nemá na to, aby si sazenice sám koupil? 
Ty, chudáku, který žiješ na pokraji nouze, 
prosím Tě, přijď si pro ty sazenice příště 
rovnou na obecní úřad. Já osobně ti je 
ráda dám a oba tak ušetříme čas a náma-
hu. Ty nebudeš muset dloubat zakořeně-
né kvetoucí kytičky a rvát si je do kapes, 
nebo igelitky a já nebudu muset sázet 
kytky znova a znova. Lidé, proberme se, 
vždyť to tu chceme mít hezké sami pro 
sebe, tak si přeci nebudeme společný 
majetek ničit.  Jana Šilhavá

Děti jsou budoucnost,  
dopřejme jim kvalitní jídlo
Od 3. ledna 2022 bude stravování v mateřské 
a základní škole obce Lety zajišťovat stra-
vovací společnost SCOLAREST – zařízení 
školního stravování spol. s.r.o. s 25letou 
tradicí, jejíž služby se skládají nejen z přípra-
vy jídla samotného a jeho výdeje, ale řady 
aktivit kolem. V Česku působí ve více než 
110 školských zařízeních, kde se za každých 
okolností snaží naplňovat heslo o „skutečně 
zdravé a bezpečné jídelně“.
„Vaříme z čerstvých potravin s velkým 
podílem zeleniny, se sníženým obsahem soli 
a koření. Pestře a vyváženě, přičemž používá-
me pouze suroviny od prověřených doda-
vatelů,“ říká Milena Šafaříková, regionální 
ředitelka provozu, jejíž společnost konzultuje 
jídelníčky mimo jiné s nutriční specialistkou 
Kristýnou Ostratickou.
„Naším společným cílem je spokojené a syté 
dítě. Chceme, aby děti už ve škole porozuměly 
tomu, jak má vypadat zdravé, chutné a vyváže-
né jídlo. Zároveň je učíme pravidlům gastro-
nomie a vychováváme z nich hosty. To všechno 
v hezkém prostředí, aby si svůj čas u jídla 
a s kamarády užily,“ doplňuje paní Šafaříková.

Pro více informací sledujte naše webové 
stránky www.scolarest.cz nebo náš blog  
www.ceskyobed.cz.
Těšíme se na setkávání s vámi, kde jinde než 
u dobrého jídla.  Adéla Doležalová, Scolarest
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Uzávěrky Letováku pro rok 2021: 25. 9. a 25. 11.  
Letovák můžete číst i elektronicky na www.obec-lety.cz/zivot-v-obci/casopis-letovak-1/
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POZVÁNKY NA AKCE

„Jsme příjemná, malá, komunitní škola 
s dobrými vztahy, která se snaží vybrat to 
nejlepší ze současných trendů ve výuce a díky 
kvalitnímu vzdělání rozvíjí potenciál každého 
dítěte.“
Na základě ankety mezi obyvateli Letů ponese 
nová škola jméno zakladatele a náčelníka 
skautingu (tzv. Junáku) Antonína Benjamí-
na Svojsíka – letovského chataře, který Lety 
miloval a ctil.
Návrhy můžete zasílat do 30. září 
na marketa.huplikova@obeclety.cz  (mh)

Vážení a milí Letováci,
Letošní léto svým deštivým počasím sice 
dostatečně doplnilo zásoby podzemních vod, 
ale poněkud zbrzdilo práce na školní zahradě, 
která se zatím od začátku roku podobá spíše 
bažině se dvěma neplánovanými vodními 
prvky. Komplikovaná je i situace na stavebním 
trhu s nedostatkem materiálu a růstem cen. 
Znepříjemňuje se nám tak stavba základní 
školy. Potíže jsou především s dodávkami 
dřeva, polystyrenu nebo ocelových konstrukcí. 
Na střechu školy tak nepřijdou OSB desky, jak 
předpokládal projekt, ale střešní latě. Dřevo 
na jejich výrobu jsme zajistili z letovského 
lesa, kde se v menším měřítku těží kůrovcové 
dřevo. Na červnovém veřejném zasedání jsme 
vám také představili projekt interiéru školy. 
Dodavatele interiéru nyní budeme soutěžit. 
Na jeho financování bychom rádi využili do-

taci od MAS Karlštejnsko. Stejně tak nás čeká 
vypsání veřejné zakázky na dostavbu chodníku 
u tří lip, na nějž jsme získali dotaci od MAS 
Karlštejnsko. Další veřejnou zakázkou, kterou 
chceme vypsat do konce srpna, bude soutěž 
na dodavatele prací související s výsadbou alejí 
v ulici Ke Skalicům a Na Hvězdárně, na něž 
jsme získali dotaci z OPŽP. Dle hmotové 
studie na stavbu tělocvičny a 2. stupně, kterou 
vypracovala architektonická kancelář ra15, a.s., 
budeme soutěžit projektovou dokumentaci pro 
společné územní a stavební řízení. A v nepo-
slední řadě nás čeká soutěž na realizaci obnovy 
povrchu ul. Kejnská, na niž jsme zatím dotaci 
neobdrželi, ale rádi bychom se o ni ucházeli 
znovu v podzimní výzvě. Přeji nám všem, aby 
se nám naše smělé plány podařilo úspěšně 
zrealizovat s dostatkem dotačních prostředků 
a kvalitními dodavateli. Přeji krásný zbytek 
léta!   Barbora Tesařová, starostka

Nechali jsme zpracovat objemovou studii 
pro výstavbu tělocvičny a 2. stupně ZŠ Lety. 
Tato studie bude podkladem pro výběr 
zpracovatele projektové dokumentace. Obec 
se bude snažit získat stavební povolení pro 

stavbu tělocvičny a 2. stupně ZŠ. v příštím 
roce a zažádat o dotaci na stavbu z programu 
IROP, který bude vyhlášen pravděpodobně 
počátkem roku 2022. Studii vypracovala 
architektonická kancelář ra15, a.s. (bt)

Výstava originálních obrazů 
umělce Joa Muczky jr.
l od 26. srpna, Pivotel MMX

Dětský den na osadě Strong Boys
l 28. srpna od 14:00 hod. 

(registrace dětí 10-11 hod,) 
Osada Strong Boys

Potlach na osadě Strong Boys
l 28. srpna od 21:00 hod.
 Osada Strong Boys

Dětská fotbalová diskotéka 
- DJ Olda Burda a zábavné atrakce
l 3. září od 16:30 hod.
 „Na umělce“ u FK Lety

 Vítání občánků
l 4. září, MŠ Lety

 Prodejní výstava fotografií 
a koláží Vratislava Nohy
l od 9. září, Pivotel MMX

Letní kino u Srubu
l 10. a 17. září, od 20 hod. u Srubu

 Královský průvod v Letech
l 11. září, u Srubu

 S chutí k jídlu, radostně se hýbu
l 7. října, 19 – 20:30 hod.
 Meandr Řevnice

Eliška Lechnerová a Žaneta Kremsa 
o vědomém přístupu k tělu

Schody ke Zlaté rybce 
jsou hotovy

Přihlašte se 
na Vítání občánků
Po dlouhé době proběhne v sobotu 4. září 
v mateřské škole na Karlštejnské ulici Vítání 
občánků. Rodiče dětí narozených od podzi-
mu 2019 se mohou hlásit na obecním úřadě 
nebo emailem na jana.silhava@obeclety.cz.

Smělé plány potřebují dotace a kvalitní dodavatele

Soutěž o logo školy
Obec Lety vyhlašuje soutěž o návrh loga nově zakládané 
Základní školy Lety, která roste na Slunečné louce v ulici 
Karlštejnská a v září 2022 přivítá první žáky.

Studie pro stavbu 2. stupně ZŠ

PIVOVAR MMX 
Dobřichovická 452, Lety u Dobřichovic

27. 8. – 7. 9. 2021

Srdečně vás zveme na výstavu 
obrazů umělce Joa Muczky jr.

Pořadatel: DOBNET, z.s. www.dobnet.cz •  www.obeclety.cz 
www.jmjart.eu  •   www.mmxpivo.com  
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VÍTE, ŽE…

Práce na novém hřišti 
v Ofsajdu v plném proudu

Po řádění tornáda na Moravě se zvedla velká vlna 
solidarity napříč celou Českou republikou. Naše 
obec v tom rozhodně nezahálela. V důsledku na-
prostého nedostatku řemeslníků se vytvořila parta 
z Dobřichovic, Letů, Adršpachu a regionu Jižních 
Čech, kteří odjeli na týden na Moravu stavět nové 
střechy. Ze sponzorských darů (někteří si přáli 
zůstat v anonymitě) nakoupila stavební materiál 
ke stavbě nových střech. Za týden parta zhotovila 
dvě kompletní střechy a s dobrým pocitem odjela 
zpátky domů. Na závěr se sluší poděkovat obcím 
a lidem, kteří na tuto akci dobrovolníků finančně 
nebo prací přispěli. Jedná se především o obce 
Dobřichovice, Lety a Adršpach. Z dobrovolníků, 
kteří odjeli pomoci na Moravu, jde o Ondřeje 
a Lukáše Krecbacha (Dobřichovice), Tomáše 

Jak by to od ledna mohlo fungovat? Na obec-
ním úřadě si vyhledáme vaše stávající 
poplatky, sečteme vám dohromady všechny 
platby (odpady, psy apod.), vygenerujeme 
QR kód a ten vám zašleme na email. A vy už 
jen jednoduše vystavenou platbu potvrdíte. 
Nemůže dojít k chybě při zadání špatného 
variabilního symbolu (s čímž stále bojujeme), 
ani k jiným komplikacím. Všechno je snadné, 
jasné, jednoduché. Pak už vám během pár 

dní do schránky přijdou nálepky na popelnici 
a je hotovo. Jediné, co musíte udělat, je dát 
nám váš email, kam můžeme QR kód zaslat.
Na webu obce můžete již nyní váš email zadá-
vat do formuláře Zadání emailu pro možnost 
platby poplatků QR kódem, který najdete 
v záložce KONTAKTY. Apelujeme na všechny 
občany, aby této možnosti využili. Poslední 
rok nás naučil být opatrní a pokud možno 
řešit věci bezkontaktně.  Jana Šilhavá

Plocha na dolním konci dětského hřiště v Of-
sajdu má již betonový povrch a probíhá práce 
na rozvržení trasy překážek.   Petra Flasarová

Platit poplatky?
Pohodlně z domova přes QR kód

Obecní úřad plánuje od ledna 2022 velkou novinku, a to placení 
místních poplatků přes QR kódy. Také vás tenhle způsob placení 
baví? Nic nemusíte hledat, vyplňovat, jen pípnout mobilem a potvrdit.

www.obec-lety.cz/kontakty/zadani-emailu-pro-moznost-platby-poplatku-qr-kodem/

Pomáhali jsme Moravě

Kubiase, Jiřího a Matěje Nešpora, Petra Kohoutka, 
Járu Šíra (Adršpach), Pavla Jonáka (Brno), Jiřího 
Hudečka (Lety), Marka Brože a Ladislava Vlasáka 
z Jižních Čech. Děkujeme.  (jh)

• Došlo k přečíslování autobusové linky 
451 na 751.

• Obec Lety:
- finančně podporuje kulturní akce 

na svém katastru. Letos letovské 
zastupitelstvo podpořilo více než 17 
tis. Kč Sochařské sympozium, 15 tis. 
Kč koncert kapely After 40 (tyto akce 
se konaly v červenci) a 10 tis. Kč dvě 
výstavy, které v srpnu a září proběh-
nou v MMX Pivotelu.

- získá opět za třídění odpadu od Stře-
dočeského kraje darem 40 tisíc Kč.

- jako jeden z prvních zakládajících čle-
nů schválila stanovy nově vytvářeného 
dobrovolného svazku obcí s názvem 
„Poberounské odpady”, aby společně 
s ostatními obcemi dolního Poberouní 
zajistila budoucí řešení svozu a zpra-
cování odpadu skrze vlastní komunál-
ní firmu.

Lety přispěly nadačnímu 
fondu Mathilda
Nadační fond Mathilda podporuje osoby s těž-
kým zrakovým postižením a především pro-
jekty, které těmto lidem usnadňují jejich život. 
Mezi ně patří výchova a výcvik vodicích psů, 
kteří jsou pro mnohé z těchto lidí nepostrada-
telnými pomocníky. NF Mathilda se jmenuje 
podle své patronky a zakladatelky, hraběnky 
Mathildy Nostitzové, která minulý měsíc 
zemřela ve věku 85 let. Obec Lety vybrala pro 
nadační fond Mathilda částku 9. 292,– Kč díky 
pejskovi, který je umístěn v prodejně Billa 
u OC Lety.  Lucie Kvasničková

Na jaře letošního roku žádala naše obec 
o dotaci Ministerstva životního prostředí 
a Ministerstva pro místní rozvoj z progra-
mu „Životní prostředí” na výsadbu stromů 
v katastrálním území obce Lety. Nyní jsme 
obdrželi rozhodnutí o poskytnutí dotace. 
V srpnu musíme zahájit soutěž vedoucí k vy-
brání dodavatele výsadby stromů. Samotná 
výsadba nových ovocných stromů, které by 

měly v budoucnu vytvořit krásné ovocné aleje 
kolem dvou polních cest, musí proběhnout 
do 15. listopadu letošního roku. Stejně tak 
jsme obdrželi rozhodnutí o poskytnutí dotace.
na vybudování chodníku na křižovatce u třech 
lip. Naopak jsme nebyli úspěšní v žádostech 
o dotaci na obnovu povrchů komunikací 
Kejnská, V Kanadě a V Průhonu po výstavbě 
kanalizace a vodovodu.  (jh, bt)

Získali jsme dotace na ovocné aleje

Srdečně vás zveme na prodejní výstavu 
fotografií umělce VRATISLAVA NOHY

10. 9. – 10. 10. 2021 PIVOVAR MMX 
Dobřichovická 452, Lety u Dobřichovic

Pořadatel: DOBNET, z.s. 
www.dobnet.cz • www.obeclety.cz • www.kupsinohu.cz • www.mmxpivo.com  

Foto: Barbora Tesařová
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K U L T U R A  A  S P O R T

Návrat do škol,
návrat ke sportu
Všichni doufáme, pokud bude v Česku pokra-
čovat příznivý vývoj epidemiologické situace, 
že celá akce bude mít pozitivní vliv na děti, 
které se v této době vrací do škol, a nezažijí již 
žádná omezení, ať už s docházkou do školy, ani 
s dlouhodobým zákazem sportovní činnosti. 
Tato omezení vedla zejména ke ztrátě fyzické 
i duševní kondice mladé generace, narušení 
společenských vazeb vytvořených pravidel-
ným sportováním a demotivaci k jakékoliv 
sportovní činnosti. Absence tréninků a soutěží 
způsobila nespornou ztrátu zájmu o organi-
zovaný sport, uzavření dětí v „online bublině“ 
a zdokumentovaný nárůst obezity. Návrat 
k pravidelné fyzické aktivitě by je měl vrátit 
do normálního života. Vstup na celou akci 
včetně atrakcí je volný. Těšíme se na vás. 
 Ing. Petr Ostatek, předseda FK Lety, z.s.

Součástí programu bude i oblíbené malování 
na obličej s profesionálními barvami. Pro 
děti i dospělé jsou připraveny osvědčené 
vzory Facepainting, ale budou splněna 
i individuální přání. Atmosféru dětské dis-
kotéky pod taktovkou DJ Oldy Burdy s těmi 
největšími hity, které si děti mohou zazpívat 
nebo na ně zatančit, podpoří tyto fotbalové 
atrakce:

Skákací hrad Míč
Ohromí především 
kluky fotbalisty, ale 
i holky, kvalitním 
hopsáním. Je vhodný 
pro děti od 3 let, 
horní věková hra-
nice není určena.

Rodeo elektrický míč
Zábavná soutěžní atrakce simuluje běh 
opravdového divokého býka. Cílem je udržet 
se v jeho sedle co nejdéle. Digitální časomí-
ra hlídající dobu jízdy na elektrickém míči 

zajišťuje všem soutěžícím stejné podmínky. 
Atrakce je vhodná pro všechny starší 5 let. 

Simulátor kopu
Jednoduché, rychlé změření 
síly kopu a současné porov-
nání s kamarády. U všech 
atrakcí bude přítomen 
profesionální školený 
instruktor. Dopo-
ručujeme sportovní 
oblečení a obuv.

Občerstvení zajistí klubové 
zařízení FK Lety „V Ofsajdu“
Můžete se těšit na spoustu specialit, které pro 
vás připraví mistr dobrůtek Martin Černý 
s kolektivem a dodává: Veškeré naše jídlo va-
říme s láskou. Můžete se těšit na již proslavené 
hovězí hamburgery s křupavou slaninkou, zka-
ramelizovanou cibulkou a čedarem. Oblíbené 
tortilly s marinovaným kuřecím 
masem, čerstvou zeleninou, 
čedarem, BBQ omáčkou 
a majonézou. Grilovaný 
hermelín s brusinkovou 
omáčkou na salátku 
s domácím dresin-
kem. A spoustu 
dalších dobrot. 
Ing. Petr Ostatek, 

předseda FK Lety, z.s

Řevnický coworkingový a eventový prostor 
Meandr představí zajímavé osobnosti a profe-
sionály našeho kraje. 7. října v 19 hod vás čeká 
beseda S chutí k jídlu, radostně se hýbu – u jed-
noho stolu se sejdou dvě odbornice na vědomý 
přístup k tělu a stravě. Letovská Eliška Lechne-
rová, která založila úspěšné studio Pohni s Lety, 
kde vede lekce funkčního pohybu pro veřejnost, 
bude hovořit o vědomém přístupu k pohybu 
a tělu. Žaneta Kremsa (ze Svinař) se zase na tělo 
podívá skrze funkční výživu. Odnesete si tak 
mnoho praktických rad a tipů, jak na pozitivní 
a zdravý životní styl. Vstupenky zakoupíte v síti 
GoOut.  Barbora Rezková, Meandr

V Meandru budou přednášet i osobnosti z Letů

FOTBALOVÝ MEMORIÁL 
OLDŘICHA LIMPORTA  
proběhne v náhradním termínu 

 28. září od 10 hod. v areálu FK Lety

Letní kina u Srubu
V závěru letní sezóny plánujeme dvě letní 
kina a to v termínech 10. a 17. září 2021 
u řeky na ploše před srubem. Určitě sledujte 
web obce a FB Letováci. 

Podzimní Garage sale
Těšíme se letos podruhé na Garage sale 
Na Pěšince, který měl po své jarní premiéře 
velký ohlas. Uskuteční se v neděli 3. října. 
Budeme doufat, že hygienická opatření se 
nějak výrazně nezpřísní a že akce bude moci 
proběhnout. Zkusíme zajistit i něco navíc. 
Třeba profi občerstvení. Těšíme se, až se zase 
v naší ulici všichni potkáme a společně si 
užijeme podzimní den. 
 Katka a Míša Brunclíkovi

Dětská diskotéka 
rozjede školní rok
Fotbalový klub Lety pořádá v pátek 3. září od 16 hod. 
za podpory obce Lety zábavnou akci pro kluky a holky:  
Dětskou fotbalovou diskotéku na „umělce“ u fotbalového 
hřiště FK Lety. Ta nebude jen ve znamení tancování, ale 
především spousty veselých her a soutěží. Děti se aktivně 
zapojí a získají sladké i věcné odměny.
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Co vše se dělo…
Koncert 23. července u Srubu jsme si užili 
parádně! Počasí nám přálo, přišlo hodně lidí. 
Po prvním setu písní představili mladí socha-
ři svá dílka a paní starostka všem poděkovala. 
Záhy došlo na křest našeho nového CD – Čas 
na blues. Skoro rok se nikde nehrálo, takže 
jsme na jeho nahrání měli dost času.

Dojmy…
S výsledkem jsme velmi spokojeni a jsme 
zvědaví na reakce fanoušků. Požádali jsme 
o slovo paní starostku, která nám řekla pár 
milých slov a povzbudila nás v další tvorbě. 
Samotného křtu se ujal Petr Kulich Pokorný, 
výborný kytarista, člen ETC V. Mišíka. Ná-
sledovaly 3 bluesové standardy, které si námi 
Petr zahrál a oživil je svými skvělými sóly 
na elektrickou kytaru.

Atmosféra…
Postupně, jak se stmívalo a hladiny alkoho-
lu přibývalo, začalo se před podiem tančit. 

Všichni členové kapely se výborně bavili 
a energie, která z nich šla, byla naprosto 
viditelná. Závěrečná Knockin’ On Heavens 
Door s Petrovým sólem byla perfektní tečkou 
za povedeným letním koncertem. Už se 
těšíme na příští ročník Blues na hrázi, bude 
totiž desátý!

Nesmíme zapomenout….
Velké poděkování Járovi Kocourovi za servis 
a obci Lety za velkou podporu všech kultur-
ních akcí, včetně té naší. 
 za After 40 Karel Gemperle

Ihned zavládla příjemná atmosféra. Tentokrát 
jsme slavnostní rituál pojali tancem a násled-
ným společným zpěvem kouzelnické mantry 
v kruhu. Děti pak na vyzvání paní ředitelky 
Jany z kruhu po jednom “prolétaly” tunýl-
kem s hedvábným baldachýnem nad hlavou 
na svou další životní etapu. Než “vylétly” 
pořádně se objaly se svou milovanou paní 
učitelkou. Louku něžně skropily slzy vděčnos-
ti a dojetí zejména maminek a paní učitelek. 
Bylo to dojemné, jemné a zároveň plné. Pak 
už vše pokračovalo bujarým veselením s Ol-
dou Burdou a koncertem kapely 4 Kafky. 
 Pavla Soletka Krátká, MŠ Lety

Slavnost Loučení s předškoláky 
poprvé za branami MŠ
Poslední páteční odpoledne v červnu nadešel ten pravý čas rozloučit se s našimi letošními 
předškoláky. Učitelé letovské MŠ, rodiče předškoláků i mladších dětí, zástupci obce a další 
přátelé naší MŠ se v pozdním odpoledni sešli na louce u srubu U Kocoura.

Křest nového CD kapely After 40
aneb koncert a završení 
sochařského sympozia 
v jednom

Foto: Barbora Tesařová
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Jak dosáhnout takových cílů?
Klademe důraz na kvalitu pivovarské tech-
nologie, originální suroviny od dodavatelů 
z Čech i celého světa, délku ležení i servíro-
vání. První sládek přišel do Pivotelu MMX 
právě kvůli jeho nejmodernější technologii 
německé firmy Kaspar-Schulz, protože vařit 
na tomto klenotu byl jeho sen.

Kdo byl prvním sládkem?
Od počátku vařil pivo v MMX pan Josef Kor-
bel, v té době člověk se čtyřicetiletou praxí, kte-
rý mimo jiné vařil 34 let v Plzeňském Prazdroji 
a vedl tam experimentální minipivovar. Větší-
ho borce nemohlo Pivotelu nebe seslat.

Jaká piva vaříte?
V sortimentu máme nyní cca 15 druhů piv, 
která mají původ v Čechách, Německu, Velké 
Británii, Irsku, Rakousku a USA, ale třeba dojde 
i na jiné destinace. Vaříme hlavně piva plzeňské-
ho typu, ale vždy máme na čepu dva speciály, 
které bývají výraznější, aromatičtější a ctí sezonu 
(v létě se pijí jiná piva než v zimě a na jaře).

Nejdůležitější vlastnost piva?
Pitelnost = po vypití prvního, máte chuť 
na druhé, stejně jako po vypití pátého máte 
chuť na šesté…

Budova Pivotelu byla  
mezi nejlepšími stavbami roku.
MMX Pivotel je finalistou Stavby roku a byl 
zařazen do výběru 40 nejvýznamnějších in-
dustriálních staveb ČR realizovaných po roce 
1990. Na návrhu stavby se podílel arch. 
Michal Motyčka.

Pivotel je koncipován 
i jako výstavní a koncertní prostor.
Proběhlo zde mnoho krásných výstav obrazů 
a fotografií, stejně jako divadelních představe-
ní a koncertů, včetně každoročního Vánoč-
ního zpívání za účasti skvělých operních 
pěvkyň a pěvců v čele s místní rodačkou 
Ludmilou Kromkovou – Hudečkovou.

Pane Nuhlíčku,  
jaký je váš vztah k Letům?
Do kraje Dolní Berounky jezdím od malič-
ka. V Dobřichovicích na Pražské ulici byd-
lela moje babička s dědou a já nyní bydlím 
přímo v Letech.

Jak jste se dostal k pivovarnictví?
Studoval jsem Střední průmyslovou školu 
potravinářskou, obor kvasná technologie. 

Když jsem v roce 2003 absolvoval, bylo mno-
ho sládků, ale jen pár minipivovarů, tak jsem 
se věnoval bezpečnosti potravin a hygieně 
potravinářských provozů. Mám za sebou stu-
dium na Vysoké škole zemědělské v Suchdole 
a projekty ve firmách jako jsou Zemanka, 
Maso Brejcha aj., kterým se věnuji dodnes.

Kdy se na Vaší cestě objevil  
Pivotel MMX?
V roce 2016. Slyšel jsem, že místní sládek je 
v důchodovém věku, tak jsem se přišel zeptat, 
zda hledají někoho na zaučení, a už jsem tu 
zůstal.

Jak probíhalo zaučení  
se zkušeným sládkem?
S panem Korbelem jsme spolupracovali půl 
roku. Předal mi praktické zkušenosti. A že jich 
měl – nejen z Plzně, ale i z rozjezdu pivovarů 
v Asii, Rusku, Azerbajdžánu i Litvě. Tak jako 
kuchař se musí „vyvařit“, tak i sládek potřebuje 
získat ten správný cit pro vaření dobrého piva.

Jaký byl váš úkol?
Nic neměnit. Proces vaření piva je velmi slo-
žitý a udržet stejnou kvalitu je náročné.

Co ctíte?
Vaříme podle Reinheitsgebot, zákona o čis-
totě piva z roku 1516, který říká, že pivo se 
skládá jen z vody, sladu a chmele, nic dalšího.

Co je při vaření piva stěžejní?
Proces vaření piva je velmi dlouhý a techno-
logicky náročný. Dbáme na technologickou 
kázeň a dokonalou sanitaci technologie.

Co je pro sládka důležité?
Pečlivost, ta má největší vliv na výsledek.

Co vyžaduje práce v pivovaru?
Neustálou péči. Jsem tu denně, kontroluji 
kvasný proces, který se nedá zastavit, ani 
o víkendech či svátcích. A také sílu – taháte 
sudy, pytle se sladem.

Co vás na vaření piva baví? 
Alchymie: Máte pouze 4 suroviny (vodu, 
slad, chmel, kvasnice) a podle toho, jak je 
zkombinujete, se vám urodí pivo. Existují de-
sítky druhů sladů, chmelů a kvasnic a i každá 
voda má jiné složení a parametry. 
Experimenty: V covidu jsme např. zkusili 
5 nových receptur, které jsme nikdy nevařili. 
Jedna z toho bylo pivo Sticke, na které jsme 
v Čechách ještě nenarazili. 
Ochutnávání: S kamarády jezdíme do ně-
meckých pivovarů na degustace nebo pořádá-
me degustace piv z celého světa přímo zde. Je 
pro mne překvapující, jak velmi kvalitní jsou 
piva ze Španělska, Itálie, Chorvatska, Srbska, 
Polska, aj.

Hlavní inspirace ale přichází 
z Německa.
Němci mají ohromnou historii. Pivovar s hos-
podou byl v každé vesnici. Sládek, který začal 
v Čechách vařit pivo plzeňského typu, byl Ně-
mec. Ve Freisingu je světová banka pivovar-
ských kvasnic a pivovarská univerzita. Město 
Bamberk je centrum světového pivovarnictví, 
odkud pochází nejen naše technologie, ale 
i výborné slady. A mohl bych pokračovat…

Jak se sládek odreagovává?
Jednou za rok jezdím vlakem na prodloužený ví-
kend do Budapešti. V lednu jezdím na dovolenou 
do Asie. Tam vznikl projekt patentované třtinové 
limonády, zatím jediný v ČR, www.trtinada.cz.
Přejeme mnoho úspěchů.   Markéta Huplíková

Pivo je nejnáročnější potravina na výrobu
Pivovar s hotelem, restaurací s poctivou kuchyní a nejlepším pivem neměnné nejvyšší kvality v malebném 
prostředí Letů u Dobřichovic, píše se na stránkách Pivotelu MMX, který byl založen v roce 2010, jak už 
název napovídá. Povídali jsme si se současným sládkem pivovaru panem Lukášem Nuhlíčkem.

Víte, s čím je chmel 
příbuzný?
Patří do čeledi konopovité 
(Cannabidaceae), stejně jako 
marihuana.
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Sochy budou umístěny  
na několika místech 
v naší obci

Agáta Slámová Foto na titulní straně

Richard Fahrner – Stíňák
Nevědomý tvar vědomé bytosti. Richard si 
se stíňáky hraje již delší dobu, jejich pod-
statou je intuitivně vytvořený tvar, který si 
následně krásně hraje se světly a stíny.

Agáto, jaký máte vztah k našemu kraji?
V Letech žiji od narození, mám zde nejbližší 
rodinu. Miluji místní úchvatnou krajinu. Impo-
nují mi brdské kopce i řeka Berounka. V našem 
kraji čerpám inspiraci pro svá díla, díky svému 
zmámení zdejší přírodou jsem se také rozhodla 
studovat Land – Art umění krajiny.

Kolik je vám let?
22

Co přesně jste studovala?
Vystudovala jsem grafickou školu Václa-
va Hollara. Po úspěšném odmaturování 
jsem nastoupila do ateliéru Socha a prostor 
na Fakultě designu a umění Ladislava Sutnara 
v Plzni pod vedení ak. soch. Jiřího Beránka 
a jeho asistenta docenta Benedikta Tolara. 
Pan profesor nás letos opustil a myslím že 
by byl na své studenty hrdý. Naše díla jsou 
kombinací učení našich vedoucích, u každého 
z nás se projevuje jejich rukopis.

Jak vznikl nápad uspořádat Sochař-
ské sympózium právě v Letech?
Sympózium jsem chtěla uspořádat již dlouho. 
Když se v Letech začalo projednávat pokácení 
topolů na fotbalovém hřišti, dozvěděla se to 
moje maminka Bohdana Slámová, neváhala 
a neprodleně kontaktovala starostku Báru 
Tesařovou. A sympózium bylo nevyhnutelné.

Kolik tvůrců se zúčastnilo?
Včetně mě 6 sochařů ve věkovém rozmezí  
22 – 27 let. Všichni jsme studenti z jedné ško-
ly a jednoho ateliéru. Krom lásky k sochám 
nás také pojí hudební nasazení.

Odkud se vzalo ústřední téma „Mezitím“?
Téma Mezitím jsme vymysleli spolu s mým 
přitelem Hugem (který se sympózia také 
účastnil), když jsme jednoho večera s panem 
docentem Benediktem Tolarem u ohně vy-
mýšleli poetická zadání klauzurních prací.
Téma Mezitím se perfektně hodí pro naši obec 
Lety, která se nachází jednak mezi brdskými 
kopci (mezitím), ale také mezi Dobřichovi-
cemi a Řevnicemi (mezitím) a občas je tak 
opomíjena jako samostatný organismus.  

Téma Mezitím zanechává neskutečnou vol-
nost a svobodu vyjádření a my jsme chtěli, aby 
se naše sympózium tímto směrem ubíralo.

Jak se vám v Letech pracovalo?
Pracovalo se nám naprosto skvěle. Zázemí 
jsme měli blízko a všichni návštěvníci na nás 
byli milí. Když nám cokoliv chybělo, některý 
ze sousedů okamžitě zapůjčil nebo přiložil 
ruku k dílu. Počasí nám také vyšlo.

Co mohli diváci při tvorbě soch zažít?
Diváci si mohli prohlédnout práci s těžkými 
břemeny, různé techniky týkající se opraco-
vání dřeva. Naše sochy byly, co se týče těchto 
technik, velice rozmanité, tesali jsme sekera-
mi, řezali motorovkami, štípali klíny, brousili 
bruskami a opracovávali dláty.

Co bude s vytvořenými sochami?
Sochy budou rozmístěny po naší obci Lety. 
Některá místa jsou předurčena obcí – kru-
hový objezd, škola, Srub U Kocoura, park 
u mostu. Zatím bylo těžké určit co kam patří, 
dokud nebyly sochy hotové. Musíme se opět 
sejít a prodiskutovat jejich umístění tak, aby 
co nejlépe korespondovaly se svým okolím.

Jak se vydařilo závěrečné zakončení 
v rámci koncertu After 40 u Srubu?
Pracovali jsme do poslední chvíle, ale sochy 
byly ve vší parádě hotové a postavené. 
Po úvodních písních kapely After 40 a slově 
paní starostky všichni umělci představili sebe 
a svá díla. Byl to opravdu povedený závěr.

Dojmy a poučení do budoucna?
Jsem velice spokojena s tím, jak vše dobře 
dopadlo. Byla to pozitivní zkušenost, kterou 
bych si chtěla v co nejbližší době zopakovat. 
A klidně třeba zase v Letech!

Co vás kromě sochaření baví?
Také ráda maluji, píši básně, nebojím se 
žádné umělecké techniky a vše si ráda vy-
zkouším. Hraji na hudební nástroje: saxofon, 
banhu, harmoniku, akordeon, trubku, kytaru 
a cokoliv, co vydává jakýkoliv zvuk. 
 Dvoustranu připravila Markéta Huplíková

Lety ve vesmíru
budou mezi prvními
Od 14. do 23. července probíhalo u Srubu za hrází první 
Dřevosochařské sympózium. Účastnili se ho mladí talentovaní 
sochaři z celé ČR. Svá díla na téma „Mezitím“ tvořili přímo 
před očima diváků z topolových kmenů našeho fotbalového 
hřiště. Jak akce probíhala a co bylo jejím cílem jsme se zeptali 
organizátorky a mladé tvůrkyně Agáty Slámové.
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Závěrečné představení soch na koncertu After 40 u Srubu. Agáta Slámová – Lety do vesmíru
Vize budoucnosti, kdy se na nové planety 
budou přesouvat celá města a obce. Lety 
tak budou mezi prvními.

Šimon Beránek – Prozření
Abstrakce respektující původní tvar 
stromu. Autor nechal nejšpičatější body 
podle vystupujících suků a větví. V díle 
může divák hledat dle své fantazie.

Štěpán Kus – Paměť stromu
Co vše tento strom vlastně zažil? Takový 
strom to nepočítá na letopočty, ale na leto-
kruhy. V tomto díle se tyto dva světy propo-
jují. Podle roku, jaký je na soše vytesán, je 
určena jeho hloubka, tedy počet letopočtů, 
jakými prostupujeme do minulosti.

Hugo-David Wirth – Zrod myšlenky
Nejdříve jsme mladí a plní rozlétaných 
útvarů, jež nemají příliš logiku ani řád – to 
je zobrazeno na jedné ze stran Hugova díla. 
Na té druhé se však myšlenka transfor-
muje, geometrizuje a vzniká opracovaná, 
úhledná myšlenka pozdějších let života.

Karolína Jiřičková – 90°
Dílo Káji je abstraktní hrou s materiálem 
jako takovým, využila kontrastu mezi 
neodkorněným a odkorněným kmenem. 
Tento kontrast podpořila ještě výřezem, 
vhledem do středu stromu. Tento objekt 
je zamýšlen též jako lavička.
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Jaký obor jste studovala?
Absolvovala jsem studium I. stupně se 
specializací Hudební výchova na Jihočeské 
univerzitě v Českých Budějovicích a Drama-
tickou výchovu na DAMU Praha.

Kde jste profesně začínala?
Učit jsem začala na ZŠ Klausova na Velké 
Ohradě v Praze. Začátky byly dosti náročné 
– dostala jsem 29 prvňáčků na sídlištní škole. 
Ale musím říci, že mám na to krásné vzpo-
mínky. Třídu jsem učila až do pátého ročníku 
– a se spoustou žáků jsem dodnes v kontaktu. 
Věřím, že první třída je pro pedagoga jako 
první láska, na tu se nezapomíná...

Působila jste i v našem kraji?
Po mateřské dovolené jsem dva roky učila na ZŠ 
v Dobřichovicích. Zároveň jsem na částečný 
úvazek působila v MŠ Hlásek a na ZUŠ Řevnice.

Pak přišla nabídka jít  
do vedení základní školy?
Ano, již 7 let pracuji jako zástupkyně ředitele 
Základní a mateřské školy Weberova v Praze 5. 
Zkušenosti z vedení velké pražské školy jsou ur-
čitě pro moji práci v letovské škole velmi cenné. 
Ale velkou zkušeností a inspirací jsou pro mě 
samozřejmě všechna moje předchozí pracoviště.

Co vás nejvíce baví při práci s dětmi?
Především je to zpětná vazba. Děti vám dají 
jasně najevo, když svoji práci děláte dobře. 
Když se dětem nechce na prázdniny, protože 
jsou ve škole šťastné, je to skvělý pocit – a ta 
nejlepší odměna. Určitě není fráze, že tato 

práce je posláním. Pokud člověka nebaví, 
nemůže ji dělat dobře.

Co vás zaujalo, když jste objevila  
inzerát na ředitele/ku ZŠ Lety?
Být ředitelkou malé rodinné školy byl můj 
velký sen, který se zrodil už na vysoké škole. 
Učarovala mi malá školička u Českých Budě-
jovic, kde jsem byla na praxi. No a pak mám 
pocit, že všechno tak nějak směřovalo k tomu-
to bodu. Sbírala jsem zkušenosti na různých 
typech škol, utvrzovala se v tom, jak bych 
chtěla školu vést, jak ne, co a jak funguje, 
co ne a proč apod. V dubnu manžel objevil 

inzerát na konkurz. Nároky na ředitele školy 
(a směřování školy udané v inzerátu) 
se přesně shodovaly s mou představou. Najed-
nou jsem měla pocit, že kruh se uzavírá, že teď 
nazrál čas na to, začít si svůj velký sen plnit.

Ve svém repertoáru máte  
také publikační činnost…
Na DAMU jsem se setkala s paní profesor-
kou Machkovou, která mi byla přidělena 
jako mentor při praxi a byla i vedoucí mé 
diplomové práce. Je největším odborníkem 
na dramatickou výchovu (DV) u nás, autor-
kou mnoha publikací – a především skvělým 
člověkem, který mě inspiroval – a podporoval 
v mých začátcích v tomto oboru. Na rozdíl 
od většiny spolužáků z DAMU jsem se nedala 
cestou výuky přímo DV (např. na ZUŠ), ale 
zaujalo mě využívání metod DV ve výuce 
jednotlivých předmětů. S tím také souvisí 
má publikační činnost. Spolu s paní profe-
sorkou – a dalšími podobnými „nadšenci“, 
jsme vytvořili jakési kuchařky, které mohou 
učitelé využívat. Jsou zde náměty pro různé 
předměty, témata. Předávat zkušenosti v této 
oblasti ostatním pedagogům mě velmi baví, 
neboť zde cítím velký potenciál, prověřený 
několikaletou praxí.

Vaše koníčky?
V první řadě hudba. A to jak pasivně – ráda si 
zajdu na koncert – tak i aktivně. Hraji na kla-
vír a kytaru, jsem členkou zadnotřebaňského 
seskupení Třebasbor. To vzniklo při vyzvedá-
vání dětí z mateřské školy. S několika rodiči, 
kteří mají rádi hudbu (a např. náš kapelník 
Vašek Fürbach je dokonce profesionální mu-
zikant), jsme si řekli, že bychom i my, rodiče, 
mohli chodit na „kroužek“. Vystupujeme 
na různých vesnických událostech – ma-
sopust, máje, vánoční vystoupení – ale rádi se 
jen tak sejdeme a zapějeme si.
Dále mě baví divadlo – v současné škole 
máme divadelní kroužek pro učitele. Původně 
kroužek vznikl jako možnost předávání 
„know how“ z oblasti využívání metod 
dramatické výchovy ve výuce, možnost práce 
s hlasem, hra v roli apod. Práce nás ale nato-
lik bavila, že vzniklo divadelní představení, 
se kterým jsme slavili úspěch na přehlídce 
amatérských divadel v Lounech.
Také jsem vášnivou „sezónní“ čtenářkou. 
Nečtu sice pravidelně, ale především o do-
volené si tento luxus dopřávám hojně. Již teď 
mám za červenec přečteno 5 knih.
Mám ráda sport – plavání, jízdu na kole, 
lyžování, tanec.
No – a protože jsem společenský člověk, 
nabíjí mě setkávání s přáteli.

Když se dětem nechce na prázdniny,  
je to ta nejlepší odměna
Pro novou základní školu v Letech vybrala komise složená  
ze zástupců obce, kraje i školní inspekce paní ředitelku 
Mgr. et MgA. Romanu Šindlářovou (45 let). Nová paní 
ředitelka pochází z Třebíče. Od roku 2006 žije v Zadní 
Třebani s manželem a dvěma dětmi (14 a 11 let).  
Ve školství působí od roku 1998.

Mým cílem je především škola, která:

• je otevřená a moderní, podporující morální 
hodnoty a tradice,

• zajistí, aby žáci byli vzděláváni v co nejpříjem-
nější atmosféře – všichni účastníci a partneři 
vzdělávacího procesu jsou tu spokojeni a cítí se 
bezpečně,

• je zajímavá pro žáky i jejich rodiče, má kvalitní 
školní vzdělávací program, kde pracuje kvali-

fikovaný a stabilní pedagogický sbor – a kde 
jsou respektováni žáci i všichni zaměstnanci 
školy,

• umožní, že každý má právo i možnost vyjádřit 
svůj názor, zároveň však respektuje názory 
druhého,

• je prostorem, ve kterém žáci dostanou dobrý 
základ pro další vzdělávání,  
a ve kterém budou kvalitně připravováni 
na svůj budoucí život.
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Ty nejmladší děti rodičům za doprovodu své 
paní učitelky předvedly, jakým způsobem se 
ve Školince každé ráno v ranním kruhu zdra-
ví, a které pohybové básničky se za svůj první 
školní rok naučily. Starší děti poté vystoupily 
s písničkami. Zahradní slavnost byla také pro 
rodiče a děti o prožití něčeho nového, a tak 
jsme opět pozvali pana Vrbu, který nás všech-
ny vtáhnul do svého hudebního světa.

Léto u nás proběhlo v klasickém prázdninovém 
režimu. Většina aktivit byla přesunuta na za-
hradu Školinky a do přírody v okolí. V červen-
ci se děti dozvěděly něco nového o pravěku, 
seznámily se s koloběhem vody a také se zvířát-
ky, za kterými se vydaly do nedalekých Svinař. 

Tento program pro ně připravila paní učitelka 
Lucie ze třídy Pejsků, srpnovou náplň tématic-
kých týdnů měla na starost paní učitelka Libuše 
z třídy Kočiček. Celý srpen se tak nesl v duchu 
Dysneyovských pohádek.
V dalším školním roce se těšíme zejména 
na výlety, které jsme si museli letos hodně 
odepřít, v září přivítáme nové děti, ale také 
mnoho těch, které jsou již u nás „jako doma“.
Děkujeme rodičům především za důvěru 
a kladné ohlasy, jsme moc rády, že se u nás 
více jak většina rozhodla zůstat i nadále.
V následujícím školním roce budeme mít poprvé 
také děti „předškoláky“. Pro ně připravujeme 
úterní školu na zahradě v našem tee-pee a v pří-
rodě, dále si budeme každý čtvrtek hrát na ško-
láky v naší jídelně v prostorách Nony, kde děti 
budou pracovat na svých pracovních sešitech.
Přejeme všem krásný zbytek letních dnů. 
 Míša a Karolína, Školinka NONA

Školinka Nona uvítá i předškoláky

Závěr školního roku 
proběhl stejně jako každý 
rok, na zahradě jsme 
uspořádali tzv. zahradní 
slavnost pro naše děti 
a jejich rodiče, prarodiče 
a kamarády. 

inzerce

Požadujeme: velmi dobrý vztah k dětem, zodpovědnost, radost z práce s dětmi,  
kreativita, trestní bezúhonnost, pedagogické vzdělání výhodou

Náplň práce: péče o děti, příprava svačin, starost o denní provoz 

Nabízíme: příjemné prostředí a vřelý kolektiv, příspěvek na stravu,  
po zkušební době jsme schopni zajistit odbornou způsobilost, pro péči o děti v dětské skupině

» PRAXE NENÍ PODMÍNKOU » MOŽNOST PRÁCE I NA ČÁSTEČNÝ ÚVAZEK » NÁSTUP: DLE DOHODY

V své nabídky s životopisem zasílejte na skolinkanona@gmail.com  www.skolinkanona.cz

Dětská skupina Školinka NONA hledá do svého týmu posilu

CHŮVU / ASISTENTKU / UČITELKU
pro práci s dětmi 2 – 6 let

Co vše bude obnášet přípravný  
školní rok?
Nastoupila jsem do skvěle rozjetého vlaku. 
Paní starostka Bára Tesařová s paní místosta-
rostkou Markétou Huplíkovou již udělaly 
obrovský kus práce. Nyní finalizujeme zadání 
pro výběr techniky do interiéru. Škola bude 
vybavena moderními interaktivními tabulemi, 
čipovým systémem pro vyzvedávání dětí 
apod. Čeká nás práce na webových stránkách, 
na logu školy. Bude mě čekat příprava ŠVP 
(školní vzdělávací program), což je velmi dů-
ležitý dokument, na kterém si chci dát oprav-
du záležet. No a určitě bude zásadní sestavení 
týmu pracovníků školy. „Dream team“ je alfou 
a omegou celého našeho snažení. Ani nejmo-
dernější a nejkrásnější škola nemůže dobře 
fungovat, pokud se nesejde tým skvělých lidí, 
který tento prostor správně „zabydlí“…

Od září 2022 vznikne jedna instituce:  
Základní a mateřská škola Lety.

Jak vnímáte spolupráci mezi ZŠ a MŠ?
Jsem ráda, že mateřská škola je v Letech 
skvěle „zabydlená“. Základní a mateřská ško-

la patří neodmyslitelně k sobě. V současné 
době působím 7 let ve vedení školy (Webero-
va, Praha 5), jejíž součástí je MŠ i ZŠ. Vidím, 
jak je toto propojení efektivní, jak skvěle 
funguje zapojení žáků školky do dění školy 
základní. Jejich postoupení mezi školáky 
je pak přirozené a plynulé. Spousta akcí je 
společných, což bych chtěla i ve škole a škol-
ce v Letech. Velkou podporu mi nabídla 
současná paní ředitelka MŠ Jana Šalková 
Rozsypalová, se kterou budeme při přípravě 
školy i při jejím vedení úzce spolupracovat, 
za což jsem moc ráda.

Jak si představujete spolupráci s obcí?
Nová škola je pro každou obec velkým 
přínosem. Děti nemusí dojíždět do okolních 
škol, mohou být v kolektivu svých kamarádů, 
sousedů. Škola často bývá centrem společenské-
ho i kulturního dění obce. Proto je skvělé, že se 
zřizovateli podařilo novou školu prosadit. Budu 
se snažit dosavadní vloženou energii zúročit 
a nezklamat důvěru do mě vloženou. Chtěla 
bych, aby se škola co nejvíce zapojovala do dění 
obce, aby děti i rodiče cítili sounáležitost s obcí 
a hrdost na to, že jsou z Letů.

Od ledna 2022 má fungovat nová školní ku-
chyně. Nejprve pro MŠ Lety, příp. okolní školky 
a veřejnost. Od září 2022 pak i pro novou ZŠ 
s kapacitou až 400 jídel.

Jak bude probíhat spuštění nové jídelny?
Rozjezd nové školy je náročný proces. Proto 
jsem ráda, že školní jídelnu bude spravovat 
firma Scolarest. Jejich koncepce mi připadá 
skvělá. Zaujal mě například jejich důraz 
na používání zdravých a čerstvých surovin, 
výběr ze dvou jídel, zařazování jídel mezi-
národní kuchyně i netradičních receptur. 
Pro rodiče může být jistě atraktivní nabídka 
doplňkového prodeje ve školním bufetu 
rozšířený o výrobky domácí výroby, které jsou 
připravovány na místě. O svačinky tak může 
být postaráno přímo ve škole.

Děkuji velice za sdílení.  Markéta Huplíková

Koncepci paní ředitelky Mgr. et MgA. Romany 
Šindlářové a její životopis naleznete na dočasných 
stránkách základní školy: www.obec-lety.cz/nase-
-obec/zakladni-a-materska-skola-lety/aktualne/
konkurz-na-reditele-1094cs.html
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Jak viděl Naoyu pan Jiří Kárník,  
sekretář FK Lety?
Byl jsem docela překvapen, že se Naoya 
rozhodl studovat právě v Čechách. Japonsko 
je naprosto odlišné od Evropy, tato země má 
absolutně odlišnou historii, kterou se vine 
jako červená niť několik konceptů jako např. 
šintoismus, budhismus a konfucianismus. Je 
to i rozdělení moci do kast, uzavření Japonska 
v 17. století a jeho izolace, samurajský kon-
cept, čajový obřad, odlišné písmo používající 
kombinace čínských znaků – kandži, a dvě 
fonetické abecedy hiragana a katakana. 
Pochopit Japonce není vůbec jednoduché, 
neexistuje v krátkosti žádná možnost, jak vy-
světlit a popsat je. I v nynější době hrají velmi 
důležitou roli náboženské rituály a uctívání 
předků. Japonci nejsou moc upřímní, ale jsou 
velmi zdvořilí, leckdy až vynuceně. Jsou velice 
introvertní, ve firmách je prakticky nejdůle-
žitější podřízenost, kterou je nutné neustále 
prokazovat šéfovi, což je pro cizince často 
neúnosné. Velkým problémem Japonska je, že 
v mladších věkových skupinách je sebevražda 
nejčastější příčinou úmrtí a jejich počet se 
pohybuje až na hranici třiceti tisíc ročně. 

Transbrdy budou  
opět startovat v Letech
Po roční covidové pauze proběhly jarní 
Trans Brdy 2021 se startem v Dobříši. 
Parádní akce, která se jako zázrakem 
obešla bez zranění. Jako letovští orga-
nizátoři již vyhlížíme podzimní termín 
Giant Winter Trans Brdy, který odstartu-
je přímo z Letů. Jiří Hudeček ml.

Mladší a starší žákyně se v červnu zúčastnily 
krajských turnajů, kde se umístily na výborném 
3. místě. Kadetky vedené trenérem Alešem 
Nečesaným a Filipem Plášilem tentokrát v plá-
žovém volejbale sbíraly na Českých pohárech 
cenné body do žebříčku. Díky nim se úspěšně 
kvalifikovaly na MČR. Excelovaly ve třech věko-
vých kategorií: z U16 máme zlatou medaili a 13. 
místo, z U18 zlatou, stříbrnou, bramborovou 
a dvě 13. místa. V U20 se pěti kvalifikovaným 
děvčatům podařilo obsadit shodně 13. místo.

Plážové volejbalistky bodují  
na mezinárodním poli
Mezi další úspěchy se zařadila výhra na ev-
ropském turnaji MEVZA, kam byl náš pár 
nominován na základě předešlých výsledků. 
Je to obrovský úspěch pro plážový volejbal 
s přesahem v rámci ČR. Více informací si mů-
žete přečíst na stránkách volejbalového svazu 
www.cvf.cz/beach. Díky všem těmto skvělým 
výsledkům se nám podařilo s jednou dvojicí 
kvalifikovat na ME, které se bude konat 
ve slovinské Lublani na začátku září.

Volejbalový kemp  
s trenérem působícím v Německu
Třetí týden v červenci se již po několikáté 
konalo týdenní soustředění Dobi kemp, kde 
byl tradičně hlavním mentorem Radek Krpač, 
trenér působící v německém velkoklubu SSC 
Schwerin. Kempu se mimo jiné zúčastnilo 
i devět děvčat z Letů a Dobřichovic, která 
trénují v Dobřichovicích u výše zmiňovaných 
trenérů.

Volejbalové tréninky  
2- 4 krát týdně v Dobřichovicích
Do nadcházející sezóny budeme opět nabírat 
další děvčata do přípravek, kterým se věnují 
Kateřina Halmann a Gábina Bělíková. Veške-
ré tréninky probíhají 2 – 4 krát týdně v dob-
řichovickém sokole. Pokud by se vaše dcera 
chtěla bavit v partě mladých děvčat a zároveň 
se učit volejbalu, pak nás kontaktujte přes 
facebook (minivolejbal Dobřichovice) nebo 
Instagram (@dobi_volejbal_dívky).  
Těšíme se na vás! 
 Aleš NEČESANÝ, trenér volejbalistek

Student Naoya se rozloučil s Lety
Téměř jedenáct měsíců s námi strávil nyní sedmnáctiletý fajn kluk Naoya Ohta z Osaky 
v Japonsku. Vždy v dobré náladě, usměvavý, přátelský, velmi nadaný fotbalista 
a všeobecně sportovec. I přes online výuku byl schopen získat kamarády jak ve škole,  
tak hlavně mezi letovskými fotbalisty. Stal se součástí nejen rodiny Tesařových,  
ale i rodiny sportovní – fotbalové, stal se tak jedním z nás, Letováků.

Velké překvapení
Jak jsem měl možnost postupně poznat Na-
oyu, tento kluk nesplňoval nic z toho, co jsem 
výše napsal. Byl otevřený, pozitivní, usměvavý 
a hlavně neustále plný optimismu. Velmi 
rychle si našel mezi svými vrstevníky kama-
rády a začal chodit i na fotbalové tréninky. 
Bohužel do jeho pobytu v Čechách výrazně 
promluvila pandemie COVID-19. Fotbal jako 
další sporty se opět na podzim 2020 díky 

protiepidemiologickým opatřením zasta-
vil. Na jaře, kdy začalo postupně docházet 
k rozvolněním, se Naoya zapojil do tréninků 
a sehrál i několik přátelských utkání za letov-
ský dorost. Ukázalo se, že je velmi talentova-
ný a je velká škoda, že nemohl uplatnit svůj 
talent v i soutěžních utkáních. Tento kluk 
byl pro mne naprostým zjevením, protože 
ve spoustě věcí se bez problémů přizpůsobil 
našemu stylu života.   (bt)

Nadšenci do lezení  
mají v Letech zelenou
Naproti pivovaru MMX v ulici Karlická 
vyrostla pro všechny nadšence do le-
zení nová prodejna LEZEC SHOP. Jak 
říkají tvůrci na svých stránkách www.
lezec-shop.cz, najdete zde vybavení 
pro všechny typy lezení – horolezectví 
a skialp, rodinnou turistiku a kempování, 
dokonce i výškové práce – a k nim po-
třebnou výstroj, oblečení, obuv, dokonce 
i průvodce a knihy. Stačí vyrazit. (mh)

Volejbalové úspěchy děvčat
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Díky závodům všestrannosti jsme zvítězili nad leností

Cvičení všestrannosti pro děti
• Rodiče s dětmi – úterý 10 – 11 hod. 

pod vedením Ireny Nolové.
• Děti 3 – 7 let – úterý 16 – 17 hod. pod 

vedením Katky Kabilkové.

Tenis pod vedením Pavla Václavka
• Každý všední den,  

dle domluvy s trenérem.

Cvičení TABATA  
pod vedením Katky Kabilkové
• Úterý – 18 – 19 hod.
• Čtvrtek – 18 – 19 hod.
• Neděle – 9 – 10 hod.

Nohejbal a volejbal  
– pokud počasí dovolí  
(venkovní aktivita)
• nohejbal – úterý od 19 hod.
  – neděle od 18 hod.
• volejbal – neděle od 16 hod.
Začínat bychom měli 7. září.

Zimní saunování
Budeme moc rádi, pokud nám situa-
ce dovolí otevřít v zimních měsících 
sobotní saunu. Loňská sezona se vůbec 
nekonala a moc nám chyběla, protože 
pro ty, co chodí pravidelně, to je nejen 
odpočinek, ale i společenská akce v jed-
nom. A že společenských akcí plánujeme 
na podzim hodně.

Sokolské sportovní  
i společenské akce

 4. 9. Tenis + tabata
 11. 9. Turnaj v ping-pongu  
  + turnaj v nohejbalu
 17. 9. Noc sokoloven
 18. 9. Tenisový turnaj rodič+dítě
 25. 9. Tenisový turnaje Mixy pro dospělé
 2 – 3. 10. Župní tenisové přebory děti

 6. 11. Výstava k výročí 100 let  
  od založení Sokola Lety  
  (od 14 hod.)  
  Od 20 hod. Sokolský ples
 3. 12. Mikulášská na sokolovně

Sokol rozšiřuje nabídku sportů
Letovská sokolka prožila v červnu přímo sportovní smršť! Každá věková kategorie si 
mohla přijít na své! Fotbalové vášnivce oslovil NOHEJBALOVÝ TURNAJ, ženy se zapotily 
při pravidelné víkendové akci TENIS a TABATA a závěr školního roku vyvrcholil tradičními 
ZÁVODY VŠESTRANNOSTI V 10TI BOJI pro děti ve věku 5 -15 let.

V sobotu 26. června jsme uspořádali NOHEJ-
BALOVÝ TURNAJ, akce byla mužskou záleži-
tostí. Počasí nám přálo, svítilo sluníčko, chvílemi 
až moc, a tak byla i velká žízeň, kterou pomohla 
uhasit obsluha stánku. Akce se zúčastnilo devět 
družstev (Sokol, Rychlá rota, Černá skála A, 

Strnadi, Strong Boys, Hudečci, Mírovci, Karlík 
a Černá skála B). Po těžkých soubojích zvítězilo 
družstvo Rychlá rota. Turnaj měl kladné hod-
nocení, a proto bychom rádi obnovili tradici, 
která dle dochovaných fotografií a vzpomínek 
některých účastníků měla v minulosti úspěch. 

Nohejbalové turnaje jsou opět tady

V neděli 27. června si na své přišly ženy, slečny a dorostenky, pro něž byla uspořádána již tra-
diční akce TENIS A TABATA. Opět svítilo sluníčko, takže se děvčata zapotila a akce se vydařila.

Tradiční víkendovka tenisu s tabatou

Hýbeme se i o prázdninách

Již tradičně jsme školní rok zakončili 
v pondělí 28. června celodenní akcí pro děti 
ve věku 5 -15 let ZÁVODY VE VŠESTRAN-
NOSTI – O pohár VŠESTRANNOSTI. 
Jako každý rok byla velká účast, počasí nám 
přálo, a tak se akce zdařila. Děti změřily 
síly zejména v atletických disciplínách jako 
je skok do dálky, sprint, vytrvalostní běh, 
hod oštěpem, vrh koulí (malé děti házely 

kriketovým míčkem), překážkový běh, skok 
přes švihadlo… Za jejich píli si každý odnesl 
diplom a medaili a ty nejlepší získali pohár. 
Některým sice bylo líto, že pohár nezíska-
li, ale příští rok se můžou zúčastnit znovu 
a když budou trénovat, mohou zvítězit. 
Nakonec musíme všechny pochválit, za jejich 
sportovní nasazení. 
 Tým vedení TJ Sokol Lety

Po celé léto pořádala tenisová škola pro děti příměstské tábory na sokolovně. Kromě tenisu si 
děti vyzkoušely i jiné míčové sporty a hry – volejbal, fotbal, softbal, přehazovanou, vybíjenou, 
ping pong. Přidaly k tomu i kolo a občas inline brusle. Dospělí zase využívali možnost zahrát si 
tenis nebo po letech obnovený nedělní volejbal a nohejbal. 

CO NÁS ČEKÁ 
NA PODZIM?
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PRO PRODEJNU LETY

HLEDÁME

kariera.lidl.cz
Přihlaste se na

VYBALOVÁNÍ ZBOŽÍ / POKLADNA

BRIGÁDNÍK (M/Ž)

170 Kč170 Kč
ODMĚNA ZA HODINU

NOČNÍ VYBALOVÁNÍ ZBOŽÍ

BRIGÁDNÍK (M/Ž)

170 Kč170 Kč
ODMĚNA ZA HODINU

PRODAVAČ/KA

MZDA PO 3. ROCE 35 HOD./TÝDEN
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S O U Č A S N É  D Ě N Í

NOVĚ NAROZENÍ LETOVÁCI V MĚSÍCI ČERVNU A ČERVENCI
Vítáme mezi námi Adrianu Záhorskou, Barunku Komínkovou, Theu Libichovou a Ivanku Trnečkovou.

narozena: 1. 6. 2021, porodnice Příbram 
rodiče: Simona Princová a Radek Záhorský
sourozenci: Honza a Viktor

ADRIANA ZÁHORSKÁ

JUBILANTI
V červenci oslavili 75 let pan Milan Patočka 
a pan Jan Velebil. 
V měsíci srpnu čekají oslavy osmdesátníky 
pana Zdeňka Kischera a Zdeňka Černého. 
Ze srdce gratulujeme a přejeme pevné zdraví 
a dobrou náladu!

VZPOMÍNKA
V měsíci červnu jsme se rozloučili s panem Františkem Pazderou. Čest jeho památce!
 
V pondělí 5. července nás opustil Jiří Hudeček nejstarší. Jeden z nejstarších letov-
ských občanů se narodil 28.10. 1934. Celý život byl především aktivním členem 
Sokola Lety, pro který dýchal, a patřil spolu s Liborem Švédem k nejaktivnějším 
členům. Jiří Hudeček, nejml.

Letošní rok je významný  
díky dvěma výročím
Dvě nejstarší letovské orga-
nizace mohou letos slavit: 
letovští Sokolové 100 let 
a hasiči dokonce 125 let, jak 
dokládá mj. zápis v letovské 
kronice z roku 1971. I díky 
němu dokážeme nasát 
atmosféru tehdejší doby. 

Přispějte  
do letovské kroniky
Neváhejte, kdo máte doma 
dokumenty či fotografie 
k historickým i aktuálním 
událostem. Okresní archiv 
je zde nejen k nahlédnutí, 
ale také si rád zkopíruje 
zajímavé zdroje, aby je mohl 
vložit do letovského archivu. 
Obohatíte tak budoucí 
generace.

Na vaše příspěvky se těší 
a k dispozici je vám Letovák 
Pavel Buchtele, archivář 
okresního archivu, pavel.
buchtele@soapraha.cz. (mh)

Z letovské kronikyVýjezd za krásami  
selského baroka
Vážení příznivci Letovské akademie,
chtěli bychom vás společně s posluchači 
Berounské akademie potěšit návratem k oblí-
beným výjezdním besedám. Na posledním vi-
deo záznamu vyprávění spisovatele Otomara 
Dvořáka o Tajemství Soběslavských blat 
jsme Vám slíbili, že se s ním do této oblasti 
podíváme. V sobotu 4. září 2021 se vydáme 
za krásami selského baroka a tajemstvím 
místních blat k Soběslavi.
Čeká nás jedinečná krajina bohatých pšenič-
ných blat i desítky obcí, které se dodnes pyšní 
zachovalou svéráznou architekturou krásných 
statků. Některé z nich navštívíme a seznámí-
me se s jejich majiteli, kteří se vesměs podíleli 
na jejich záchraně. Zavítáme i k rašelino-
vým jezírkům a navštívíme unikátní závod 
na zpracování rašeliny pro lázeňské účely 
a jedinečné Blatské muzeum v Soběslavi. Jeho 
expozice nám představí také úsilí o záchranu 
tohoto historického dědictví. Závěrem pokřtí-
me u „zázračné“ Mažické studánky s chutnou 
vodou knižní novinku našeho průvodce.
Počet účastníků je omezen. Přihlášky zasílejte 
na: pilarova@email.cz, Pro rychlou komu-
nikaci uveďte, prosím, své telefonní číslo. 
Předběžná cena činí 390 Kč.
Přejeme vám všem krásné dny a těšíme se 
na setkání.  Otomar Dvořák, Marie Holečková

narozena: 7. 6. 2021, porodnice Apolinář Praha 
rodiče: Michal Komínek a Jiřina Vocetková
sourozenci: Michal a Michaela

narozena: 27. 6. 2021 
porodnice v Thomayerově nemocnici 
rodiče: Petra a Michal Libichovi

BARUNKA KOMÍNKOVÁ THEA LIBICHOVÁ
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NÁVRAT DO ŠKOLY
Návrat ke sportu

Fotbalový klub LETY za podpory obce Lety pořádá
zábavnou akci pro kluky a holky

Facepainting
je vhodný pro děti i dospělé
bez rozdílu věku.

Nafukovací hrad míč 
je vhodný pro děti od 3 let. 
Horní věková hranice není určena. 

Ostatní atrakce 
jsou vhodné pro děti od 5 let 
a všechny věkové kategorie výše.

U všech atrakcí je přítomen 
profesionální školený instruktor.
Doporučujeme sportovní oblečení a obuv.

Občerstvení zajišťuje klubové zařízení
FK Lety „V Ofsajdu“.
Speciality pro Vás připraví mistr dobrůtek 
Martin Černý s kolektivem.

Atmosféru diskotéky pod taktovkou DJ Oldy Burdy podpoří fotbalové atrakce:

Skákací hrad Rodeo elektrický míč Simulátor kopu Facepainting

Dětskou fotbalovou diskotéku

Vstup volný

na „umělce“ u fotbalového hřiště FK Lety 
v pátek 3. září 2021 od 16.00 hodin


